
Pred 50 leti je bila v Goričanah
pokrajinska konferenca KPJ
za Slovenijo

Poti
in metode...

V krajevni skupnosti Vaše — Gori-
čane se kljub dopustom in poletni vro-
čini pripravljajo na praznovanje petde-
setletnice pokrajinske konference KPJ
za Slovenijo, ki je bila septembra 1934.
leta v takratnem škofijskem dvorcu v
Goričanah. V krajevnih skupnostih na
območju Medvod že desetletje praznu-
jejo svoj krajevni praznik na dan, ko je
bila v gradu Goričane pokrajinska par-
tijska konferenca, na kateri sta sodelo-
vala Tito in Kardelj ter drugi pomembni
partijski delavci. Žal kljub visokemu ju-
bileju in kljub izrednemu pomenu kon-
ference, ki ga je imela za partijo, njen
razvoj in njen vpliv na družbo, ne bo
večje proslave. Proslavo bo organizi-
rala le krajevna skupnosl Vaše — Gori-
čane, za krajane Medvod in okolice,
večjega odmeva pa žal ne bo, ker fo-
rumi ZKS, razen občinske organizacije
ZK, vsaj glede finančnih sredstev ne
kažejo večjega interesa. ,

Za nekatere manj pomembne jubile-
je, zbore in proslave smo v preteklosti
pogosto namenili znatna sredstva, ko
pa gre ža resnično visok in pomemben
partijski jubilej, pa bi ga (verjetno zaradi
zgledov v stabilizacijskih prizadeva-
njih) najraje prezrli. Edvard Kardelj je
leta 1972 v TV seriji Titovi spomini med
drugim o konferenci v Goričanah dejal:

»... če si temeljiteje ogledamo kon-
kretne smernice za akcijo, ki jih je dolo-
čila konferenca v Goričanah, vidimo v
njih jasno tendenco, da se mora partija
osvoboditi sektaškega zapiranja vase
in po raznih kanalih prodreti v najširše
množice delovnega Ijudstva. Zato ni
naključje, da so na konferenci prevla-
dovala prav takšna vprašanja, kot so:
poti in metode ustvarjanja enotnosti
delavskega razreda, delo komunistov v
sindikatih, nacionalno vprašanje,
kmečko vprašanje, povezovanje s
kmečkimi množicami in demokratično
inteligenco, razvijanje legalne in ile-
galne založniške dejavnosti, zlasti iz-
dajanje marksistične literature, ki smo
jo takrat že precej izdajali, v nasled-
njem obdobju pa še bolj ipd.«

Ker je do septembra še precej časa,
lahko upamo, da bodo v organih zveze
komunistov do tedaj še temeljito razmi-
slili, kako praznovati ta pomemben ju-
bilej. Verjetno bi bila storjena velika
škoda, če bi ga praznovali samo s
skromno proslavo. Tudi spominsko
sobo v gradu Goričane bo treba neko-
liko obnovitir prav gotovo pa bi lahko
našteli še precej drugih dejavnosti, ki
jih kaže opraviti do septembra. •
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